

依據瑞典移民署網站說明，如果不是歐盟區的公民，將在瑞典讀書超過三個月的話，就必須先向瑞典移民署申請瑞典居留證(Residence Permit)。而 2022 年起，申請人需親自前往瑞典大使館出示護照，但因為台灣沒有瑞典大使館，因此台灣學生需要至泰國曼谷的瑞典大使館出示護照，之後入境瑞典後再去移民署壓指紋領居留證。

不過很巧的是，2024 年 5 月底，瑞典駐台辦事處舉辦「快閃專櫃」，宣布 2024 年 7 月 10 日會在台北辦快閃簽證。另一個好消息是：從 2024 年 5 月底開始，台灣學生可以使用身分識別應用程式 Freja 展示護照(資訊來源請見下方圖片及網址)，這樣就不用跑一趟泰國了！不過移民署每年的做法可能不太一樣，所以可以上網搜尋瑞典移民署官網(Migrationsverket)查詢會較準確。



Sweden in Taiwan

2024年5月24日 · 🌐

...

【瑞典駐台辦事處「快閃專櫃」：7月10日將受理已經申請瑞典居留證者之身份證和護照審核】

【POP-UPs for ID and passport controls to be conducted in Taipei on July 10, 2024】

瑞典駐台辦事處將於7月10日在台北受理已經申請瑞典居留證者之身份證和護照審核，請閱讀相關細節如下。

👉 ID and passport controls in Taiwan

Starting end of May 2024, employees and students can show their passports to the Migration Agency on their mobile phones.

Since November 1, 2022, the Swedish Migration Agency requires all applicants of residence permit to Sweden to visit a Swedish Embassy or Consulate General authorised for passport and ID control. The control is needed before the Agency can grant a decision on the application. Applicants residing in Taiwan normally visit the Embassy of Sweden in Bangkok for this purpose.

From the end of May, the Swedish Migration Agency is launching a pilot for digital passport check to make it easier to apply for a residence permit. Students and workers from Taiwan are among the group of residents from 23 countries and territories that will be able to use the identification app Freja to show their passports.

The offer of a digital passport check is sent out in the form of an automated email within a couple of days of an online application for a work or study permit. The email contains a personalised link to the e-service that is valid for one week, and the short response time is important in order not to delay processing.

https://www.migrationsverket.se/English/About-the-Migration-Agency/Current-topics/News-archive/News-archive-2024/2024-05-17-Employees-and-students-can-show-their-passports-to-the-Migration-Agency-on-their-mobile-phones.html?fbclid=IwY2xjawIeu-1leHRuA2F1bQIxMAABHbDqajfMP_ivYBYFYGcJQ-b6Kdggfz1WMpaZgXPeXbZe-9xvMOCct8yk6w_aem_1cuE9gkh14o92IroKCsMda

辦理學生簽證詳細流程如下：

日期	事項	備註
4/22	線上投保國泰人壽「180天留遊學、差旅專案」 並申請英文投保證明	1. 當天下午收到投保證明 2. 由於 SSE 並未為學生投保，所以我們須自行投保
4/22	線上申請瑞典簽證 申請網站	需準備以下資料： ● 英文版財力證明 (台幣折合瑞典幣 SEK) (2024 年要求每月 10,314SEK x 停留瑞典幾個月 = 最低總額) ● 英文版投保證明 ● 瑞典校方入學通知書
4/26	移民署 email 通知至曼谷大使館「出示護照」	1. 出示護照期限為收到大使館通知後的三十日內 2. 出示護照不需事先預約 3. 曼谷大使館聯絡資訊
4/28	訂曼谷機票住宿	台灣觀光客無須辦理泰國簽證
5/16	前往曼谷大使館出示護照	
5/17	移民署 email 通知” your case has been settled” (申請通過)	
5/17	寫 email 至曼谷大使館，詢問寄「decision letter(居留許可信件)」至台灣	
5/30	在台收到 decision letter(居留許可信件)書面文件	
8/20	出國	持 decision letter 入境瑞典
8/22	至 移民署網頁 預約壓指紋	
8/26	至 Sundbyberg 移民署壓指紋	攜帶護照與 decision letter
9月初	居留證寄達至宿舍	